
Kunstihariduse Ühingu üldkoosoleku protokoll 

 

Üldkoosoleku toimumise aeg ja koht: 4.10.2023 veebis 

Liikmeid kohal 19 (liikmeid 2023 seisuga 52). Lisana osalejate nimekiri. 

Üldkoosoleku juhataja Ilmi Laur-Paist. 

Protokollija Annikki Puur. 
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1. Põhikirja muudatused. Annikki Puur. 

Senine põhikiri on muudetud aastal 2011. Vahepeal on muutunud ühingu vajadused, näiteks 

volikogud enam ei tegutse. Muutunud on seadused. Viimane MTÜ seaduse muudatus jõustus 

01.02.2023. Näiteks on muutunud üldkoosoleku korraldamise nõuded. Need muutused 

tingisid vajaduse muuta Kunstihariduse Ühingu põhikirja. Uue põhikirja projekt oli saadetud 

tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks liikmetele. Muudatusettepanekuid ei olnud. 

Hääletustulemus: poolt 19, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

Otsus: muudatustega põhikiri vastu võetud. 

  

2. Uudised 

Heli Mänd kunsti olümpiaadist. 

2022-23 olümpiaadi läbivaks teemaks olid barokk ja rokokoo, enamus teooriaküsimusi 

keskendus sellele, mis oli heaks baasiks olümpiaadiks ettevalmistumisel. Ettevalmistuse 



täpsustamiseks ja tõhustamiseks toimus veebiseminar, kus osalesid nii juhendaja kui õpilased. 

Osalejaid lõppvoorus rohkem kui varasematel aastatel: lõppvooru kutsutuid 90, osales 79.  

HTM-s uus andepoliitika osakond, mis koordineerib olümpiaadide tegevust ja suunab 

rahastust. KÜ on üks vähestest aineliitudest, kes ise olümpiaadi korraldab (enamusi teeb Tartu 

Ülikool ja Teaduskool). HTM algatusel toimus kohtumine  EKA, Pallase, TLÜ, BFMi-i ja 

Kunstikoolide Liidu esindajatega, kes kõik tahaksid kaasa rääkida kunstiolümpiaadi 

korraldamisel.  

Otsustasime olümpiaadi lõppvooru korraldada Tartus. Praegu toimub koostöö Tartu 

Kunstikooli ja EKA-ga. KÜ oli osaline uue olümpiaadistatuudi väljatöötamisel, mis jõustub 

peale kooskõlastamist kehtivate seadustega (eelkõige andmekaitse). Osalesime kohtumisetel 

piirkondlike KOV esindajatega, kelle jutust jäi kõlama soov, et olümpiaad toimuks nädala 

sees. Mitmed suuremad omavalitsused olid vastu, küsitluse tulemusel jäi piirkonnavooru 

päevaks siiski laupäev. Läbi sai räägitud piirkonnast lõppvooru kutsutute teema: 

korralduskomisjon annab osalejate arvu lähtudes osalenud koolide arvust, piirkondlik 

komisjon otsustab, kes osaleb, seega võib olla mitu samast koolist. Olümpiaadi promomiseks 

toimus olümpiaaditööde näitus Mektorys noorsootöötajate seminari ajal. Vastavalt 

juhendajate-  õpetajate soovile on olümpiaadi ülesanded veebis avalikud. 

 

Suvel toimunud näitusest Kõlapilt Ilmi Laur-Paist. 

Koostöös Kunstikoolide Liiduga tehtud näitus õnnestus väga hästi. Oli laulupeo ajal  

linnapildis hästi nähtav. Sarnast näitust tasub korraldada ka edaspidi. Koolid olid valmis ka 

näitusel osalemiseks mõõdukalt rahaliselt panustama.  

 

Liia Jung Kunstihariduse Ühingu koostööst teiste partneritega. 

Kunstihariduse ühingu Katuse organisatsioonid on InSEA ( ülemaailmne kunstihariduse 

ühing) ja Õpetajate Koostöökoda. 

Mõlemale ühendusele maksab ühing aastamaksu. 

InSEA annab õpetajatetele võimaluse soodsamalt osaleda erinevatel rahvusvahelistel 

kongressidel ja seminaridel ja tegelda enesearendamisega rahvusvahelisel tasandil. Kõik meie 



ühingu liikmed saavad maailmaorgasatsiooni ajakirja veebiversiooni ja ka uudiseid lugeda 

regulaarselt listiinfost. 

Õpetajate koostöökoda vahendab meie ühingu rahastamist Haridus-ja teadusministeeriumi 

poolt. Ühingu liikmed saavad ka koostöökoa poolt korraldatud koolitustel ja seminaridel 

osaleda võimaluste ( aineühendusele antakse osalejate kindel arv) piires. 

Kunstihariduse Ühingu juhatuse liikmed Heli Mänd ja Liia Jung on osalenud ka 

aineühenduste sõltumatu  võrgustiku töös. See võrgustik tegeleb aktiivselt juba viimased 3 

aastat kaitstes õpetajate huve ja haridusmaastiku tulevikku. Viimati saadeti pöördumine 

peaminister Kaja Kallasele ja rahandusminister Mart Võrkaevale pöördumine õpetajate 

miinimumpalga tõstmise nõudega. Samuti kohtus aineühenduste sõltumatu ühendus 

Haridustöötajate Liidu esimehe Reemo Voltriga. Ettevalmisatmisel on õpetajate uus 

karjäärimudel. 

 

3. Tegevuskava e planeeritud sündmused. Ilmi Laur-Paist. 

Sügisseminar “Hea une heaks” 14. oktoober Tervisemuuseumis koostööpäev Eesti 

Emakeeleõoetajate seltsiga. 

“Kunsti õppekava veebiarutelu” 01.11 videosillas. 

Kevadel tehisintelekt ja kunstitund. 

Üleskutse – leida Kunstihariduse tunnuslause. Mõttekoht – selle tingimustega võiks tegeleda. 

 

4. Juhatuse valimine 

Juhatusse kandideerimiseks avaldusi ei esitatud.  

Juhatuse liikmete lühike kokkuvõte tehtud tööst. Heli Mänd, Liia Jung, Üllar Sillaots, Indrek 

Raudsepp, Tiina Niin, Annikki Puur, Ilmi Laur-Paist.  

Ettepanek - juhatus jätkab samas koosseisus.  

Hääletustulemus: poolt 19, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

Otsus: juhatus jätkab koosseisus Ilmi Laur-Paist, Heli Mänd, Liia Jung, Üllar Sillaots, Indrek 

Raudsepp, Tiina Niin, Annikki Puur. 


